
 ZÁPIS 

     o průběhu I. zasedání Zastupitelstva městyse Ostrov u Macochy 

     konaného dne 16.12.2022 v 18:00 hodin v klubovně hasičské zbrojnice. 

 

 
K bodu č. 1 – Zahájení 

Pan starosta Ing. Ondřej Hudec zahájil I. zasedání Zastupitelstva městyse Ostrov u Macochy 

v 18:00 hodin a všechny přivítal. Konstatoval, že zasedání bylo svoláno v souladu se zákonem. 

Informace o konání Zastupitelstva jsou vyvěšeny na úřední desce úřadu městyse Ostrov u Macochy 

a v pozvánce, kterou zastupitelé obdrželi. 

 

Přítomno je 13 členů zastupitelstva, jedná se o nadpoloviční většinu, takže zastupitelstvo je usnášení 

schopné. 

Omluven je Ing. Jaromír Krbeček, později přijde Mgr. Ondřej Strava 

 

Přítomni jsou 3 občané. 

 

Zapisovatelka: Hana Opatřilová 

 

Pan starosta navrhl jako sčitatele hlasů paní Florkovou Hanu. Jelikož nebyly vzneseny další návrhy 

a paní Florková souhlasila, pan starosta navrhl usnesení. 

 

Usnesení 20/I: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy určuje Hanu Florkovou sčitatelkou hlasů při jednání 

I. zasedání Zastupitelstva městyse Ostrov u Macochy. 

 

Hlasování č. 1:   pro: 13       proti: 0  zdržel se: 0 

      

 

K bodu č. 2 – Schválení programu 

Pan starosta uvedl, že všichni zastupitelé obdrželi program společně s pozvánkou na zasedání, 

program byl zveřejněn na webových stránkách obce a byl také vyvěšen na úřední desce městyse. 

Pan starosta dále uvedl, že do programu doplnil bod č. 14 – žádosti o dotace. Podklady k tomuto bodu 

zastupitelé obdrželi. 

 

Jelikož nebyly žádné připomínky ani další doplňující návrhy, nechal pan starosta hlasovat o usnesení. 

 
Usnesení 21/I: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy 

schvaluje 

program I. zasedání Zastupitelstva městyse Ostrov u Macochy.  
 

 

 Zahájení, určení zapisovatele a sčitatele 

 Schválení programu 

 Schválení ověřovatelů zápisu 

 Rozpočtová opatření č. 9, 10 a 11 

 Rozpočtové opatřen č. 12 

 Plnění rozpočtu 1-10/2022 

 Prodej části pozemků p.č. 1682/1 a 1741/1 - Sadová 

 Schválení nové kupní smlouvy k prodeji části pozemku p.č. 1689/1 



 Směrnice ke stravování zaměstnanců městyse 

 Aktualizace místního Programu obnovy venkova 

 Vyhláška o poplatku za komunální odpad a pravidla motivačního systému 

 Rozpočet městyse na rok 2023 

 Střednědobý výhled rozpočtu na období 2024 – 2026 

 Žádosti o dotace 

 Zpráva o činnosti rady městyse 

 Zpráva o činnosti finančního a kontrolního výboru 

 Dotazy, připomínky a podněty 

 Závěr 

 

 

Hlasování č. 2:  pro: 13      proti: 0  zdržel se: 0 

 

 

K bodu č. 3 – Schválení ověřovatelů zápisu 

Pan starosta navrhl na ověřovatele zápisu pana Ing. Jiřího Pernicu a pana Mgr. Martina Nipperta.                              

Jelikož nebyly vzneseny další doplňující návrhy a navržení zastupitelé souhlasili, nechal pan starosta 

hlasovat o usnesení. 

 

Usnesení 22/I: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy 

určuje 

Ing. Jiřího Pernicu a Mgr. Martina Nipperta 

ověřovateli zápisu z I. zasedání Zastupitelstva městyse Ostrov u Macochy. 

 

 

Hlasování č. 3:  pro: 11    proti: 0  zdržel se: 2 

Zdržel se Ing. Jiří Pernica a Mgr. Martin Nippert 

 

 

K bodu č. 4. – Rozpočtová opatření č. 9, 10 a 11 

Pan starosta upřesnil některé významnější položky. 

Rozpočtové opatření č. 9 bylo schváleno Radou městyse dne 29.9.2022. 

Příjmy nebyly zvyšovány ani snižovány. 

Výdaje byly sníženy na položce silnice o – 50.000,-Kč. 

Výdaje zvýšeny o: 

10.000,-Kč - Knihovna 

50.000,-Kč - Rozhlas 

5.000,-Kč - Zájmová činnost v kultuře 

80.000,-Kč - Kulturní dům 

15.000,-Kč -  Nebytové hospodářství 

50.000,-Kč - Veřejné osvětlení 

70.000,-Kč  - Sběr a svoz tříděných odpadů 

Výdaje zvýšeny celkem o 230.000,-Kč 

 

Schodek rozpočtu byl tímto rozpočtovým opatřením zvýšen o 230.000,-Kč 

 

Rozpočtové opatření č. 10 bylo schváleno Radou městyse dne 31.10.2022. 

 

Příjmy byly zvýšeny celkem od 1.081.000,-Kč 

500.000,- Kč - Příjem z daně z příjmu právnických osob 



49.000,-Kč – Neinvestiční dotace z JMK (restaurování litinového kříže na hřbitově) 

160.000,-Kč – Investiční dotace z JMK (Územní plán) 

23.000,-Kč – Pozemky (Příjmy z prodeje pozemků) 

9.800,-Kč – Les 

11.400,-Kč – Ostatní záležitosti kultury 

103.800,-Kč – Veřejné prostranství 

224.000,-Kč – Obecní příjmy a výdaje z finančních operací 

 

Výdaje byly zvýšeny celkem o 325.000,-Kč 

 

15.000,-Kč – Knihovna 

49.000,- - Dotace na litinový kříž 

46.000,-Kč – Rozhlas 

15.000,-Kč – Ostatní záležitosti kultury 

50.000,-Kč – Kulturní dům 

150.000,-Kč – Nebytové hospodářství 

 

Tímto rozpočtovým opatřením se snížil schodek v rozpočtu o 756.000,-Kč 

 

V 18:12 hodin na zasedání zastupitelstva přišel člen zastupitelstva pan Mgr. Strava Ondřej 

 

Rozpočtové opatření č. 11 

Příjmy se zvýšily celkem o 1.726.000,-Kč 

Výdaje se zvýšily celkem o 1.540.000,-Kč 

 

Tímto rozpočtovým opatřením se snížil schodek v rozpočtu o 186.000,-Kč. 

 

Jelikož nebyly žádné dotazy ani připomínky, navrhnul pan starosta usnesení. 

 

Usnesení 23/I: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy 

bere na vědomí 

rozpočtová opatření č. 9, 10 a 11 podle předloženého materiálu 

 

 

Hlasování č. 3:  pro: 14       proti: 0  zdržel se: 0  

 

 

K bodu č. 5 – Rozpočtové opatření č. 12 

Pan starosta upřesnil významnější položky. 

 

Příjmy zvýšeny celkem o 1.437.000,-Kč 

Výdaje sníženy o 7.321.000,-Kč 

 

Tímto rozpočtovým opatřením se snižuje schodek a dostáváme se do plusu o 8.758.000,-Kč 

 

Člen zastupitelstva Mgr. Ondřej Strava 

Ty vysoké položky u snížených výdajů v rozpočtu, to jsou investice na akce, které neproběhly? 

 

Pan starosta 

To nejsou investice, které neproběhly. My jsme v rozpočtu počítali s projekční cenou na opravu 

komunikace na Sadové. Tuto stavbu vysoutěžila firma STRABAG o téměř 4 miliony Kč levněji, 



takže to je částka, kterou jsme z tohoto důvodu, ušetřili. 

 

 

Jelikož nebyly žádné další dotazy ani připomínky, navrhnul pan starosta usnesení. 

 

Usnesení  24/I: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy 

schvaluje 

rozpočtové opatření č. 12 podle předloženého materiálu 

pověřuje 

Radu městyse Ostrov u Macochy provedením rozpočtového opatření v roce 2022 dle skutečných 

příjmů a výdajů v libovolné výši 

ukládá 

Radě městyse Ostrov u Macochy předložit na vědomí Zastupitelstvu městyse schválené rozpočtové 

opatření 

 

Hlasování č. 5:  pro: 14     proti: 0   zdržel se: 0 

 

 

K bodu č. 6 – Plnění rozpočtu 1-10/2022 

Pan starosta 

Podkladové materiály obdrželi všichni zastupitelé e-mailovou korespondencí. 

Pan starosta upřesnil některé významnější položky. 

Příjmy za prvních 10 měsíců byly 24.650.000,-Kč 

Výdaje byly podstatně nižší, protože ještě nebyly proplaceny faktury za opravu komunikace na ulici 

Sadová. Do konce měsíce října se dělala hlavně dešťová kanalizace. Do konce letošního roku se 

výdaje poměrně hodně navýší. 

Výdaje za prvních 10 měsíců byly 15.600.000,-Kč. 

Po té, co jsme v červnu letošního roku splatili úvěr za 1.200.000,-Kč, což byla poslední mimořádná 

splátka, tak jsme za toto období hospodařili s účetním přebytkem 9 milionů Kč a faktickým 

přebytkem na účtu ve výši 7,8 mil. Kč. 

 

 

Jelikož nebyly žádné dotazy ani připomínky, navrhnul pan starosta usnesení. 

 

Usnesení 25/I: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy 

bere na vědomí 

plnění rozpočtu městyse za období 1-10/2022 podle předloženého materiálu 

 

Hlasování č. 6:  pro: 14   proti: 0     zdržel se: 0  

 

 

 

K bodu č. 7 – Prodej části pozemků p.č. 1682/1 a 1741/1 - Sadová 

Pan starosta 

Podkladové materiály dostali všichni zastupitelé před zasedáním zastupitelstva. 

Pan starosta ukázal místo na plánku. 

Na ustavujícím zasedání zastupitelstva jsme schválili zveřejnění záměru prodeje. 

 

Jelikož nebyly žádné dotazy ani připomínky, navrhnul pan starosta usnesení. 

 



Usnesení 26/I: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy 

schvaluje 

prodej části pozemků p.č. 1682/1 a 1741/1 majitelům RD č.p. 279 za cenu 100Kč/m2 podle 

schváleného vzoru kupní smlouvy 

 

Hlasování č. 7:  pro: 14      proti: 0    zdržel se: 0   

 

 

K bodu č. 8 – Schválení nové kupní smlouvy k prodeji části pozemku p.č. 1689/1 

Pan starosta 

Součástí podkladových materiálů, které zastupitelé obdrželi je návrh změněné kupní smlouvy 

k prodeji části obecního pozemku u RD č. 187. Prodej uvedené části pozemku byl schválen na 

ustavujícím zasedání 20.10.2022. 

Pan starosta ukázal místo na plánku. 

Protože nebylo možné schválit naši standardní smlouvu z důvodu toho, že nemovitost majitelky RD 

zasahuje i do pozemku, který je ve vlastnictví sousedů a je zatížený břemenem, tak si kupující nechala 

vypracovat svou vlastní smlouvu od právničky, kterou jste obdrželi v materiálech. Dnes tedy 

schvalujeme pouze nové znění smlouvy. 

 

Jelikož nebyly žádné dotazy, pan starosta navrhnul usnesení. 

 

Usnesení 27/I: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy 

schvaluje 

nové znění kupní smlouvy k prodeji části pozemku p.č. 1689/1, jejíž prodej byl schválen usnesením 

č. 17/UST Z/2022 dne 20.10.2022. 

 

Hlasování č. 8:  pro: 14     proti: 0    zdržel se: 0  

 

 

K bodu č. 9 – Směrnice ke stravování zaměstnanců městyse 

Pan starosta 

Směrnici ke stravování zaměstnanců městyse obdrželi zastupitelé v podkladových materiálech. 

Platnost této směrnice bude od 1.1.2023 a platí při odpracování minimálně 3 hodin denně. Jedná se o 

70% výše příspěvku horní hranice stravného při pracovní cestě podle vyhlášky. Je určena pro 

zaměstnance a pro uvolněné členy zastupitelstva. Stravné je hrazeno z rozpočtu městyse. V letošním 

roce vychází stravné na 99,-Kč /pracovní den. 

 

Usnesení 28/I: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy 

schvaluje 

směrnici ke stanovení příspěvku na stravování zaměstnanců a uvolněných zastupitelů městyse 

 

Hlasování č. 9:  pro: 14   proti: 0     zdržel se: 0 

 

 

K bodu č. 10 – Aktualizace místního Programu obnovy venkova 

Pan starosta 

Předmětem tohoto bodu programu je aktualizace místního Programu obnovy vesnice. Podkladové 

materiály zastupitelé obdrželi. 
 



Název akce  Odhad nákladů       Termín realizace 
 tis. Kč rok 
 

Dokončení oprav skladů      750             2023 

Oprava chodníků na hřbitově – II. etapa    500             2023 

Rozhlasový systém       900             2023 

Rekonstrukce kuchyně v ZŠ                 15.000             2023 

Fotovoltaická elektrárna na budově ZŠ    3.000             2023 

Multimediální učebna v ZŠ      3.000             2023 

ZŠ – oprava vnitřních rozvodů vody a kanalizace   2.500             2023 

Budování IS a komunikací v lokalitě za rezervoárem – PD  300     2023 – 2024 

Ordinace praktického lékaře      1.500     2023 – 2024 

Intenzifikace ČOV       50.000     2023 – 2025 

Revitalizace budovy dětské léčebny – PD    300             2024 

Rekonstrukce komunikace Pod humny    6.000             2024 

Rekonstrukce úřadu městyse      11.500                        2024 

Vybudování IS a komunikací v lokalitě za rezervoárem   35.000     2024 – 2026 

Rekonstrukce VO       2.500     2024 – 2026 

Rekonstrukce komunikace okolo doliny    4.000             2025 

Křižovatka na Sadové – PD       200             2025 

Revitalizace budovy dětské léčebny     5.000    2025 – 2026 

Rekonstrukce komunikace „Kasárna“    5.000             2026 

 

 

Všechny částky jsou stanoveny odhadem. Částky i časové plnění může být poměrně jiné. Může se 

také stát, že některé body zůstanou nenaplněny a zase se bude dělat něco jiného. Je to jen plán, který 

by mohl sloužit jako podklad k žádostem o dotace, kdy to občas bývá hodnoceno větším bodovým 

ziskem. 

 

Člen zastupitelstva pan Ing. Ján Gajdošík 

V programu obnovy venkova není uvedený chodník okolo rybníka. Bude se realizovat? 

 

Pan starosta 

V tomto programu jsou uváděny stavební akce nad 500 tisíc Kč. V rozpočtu tuto akci plánujeme. 

Chodník je menší akce. 

 

Člen zastupitelstva pan Mgr. Martin Nippert 

Rekonstrukce kuchyně v ZŠ, to je kompletní rekonstrukce, zůstane tam něco? A kdy se bude 

rekonstrukce dělat, o prázdninách? 

 

Pan starosta 

Zůstane tam něco málo ze stávajícího vybavení. Je tam nový konvektomat, který byl letos koupený, 

ohřívací vozíky, regály. Všechno ostatní půjde pryč. Budou se dělat nové rozvody vody, kanalizace, 

elektřiny, obklady, dlažba. Plánujeme to udělat v příštím roce o prázdninách. Je to samozřejmě dané 

tím, jestli dostaneme nějakou dotaci ze Státního fondu životního prostředí. Máme hotový projekt od 

kuchyňářů, finální podoba je téměř hotová. Rozpočtová podoba přístrojového vybavení je také 

hotová. Došli jsme k 9mil.Kč včetně DPH jen za přístroje. Tady jsme museli udělat změny, protože 

je to velká cifra. Nyní to má na stole jeden z nejdůležitějších lidí na zpracování energetického auditu. 

Pokud jsou mé informace správné, tak v rámci JMK je na tyto akce alokovaných 400 – 500 milionů 

Kč. Zatím je požádáno o 40 mil. Kč, takže je vidět, že obce na tyto akce nebyly připravené. 

 

Z občanů pan František Pernica 

Ordinace všeobecné lékařky bude kde? 



 

Pan starosta 

Máme připraveny 3 varianty. První varianta je, že ordinace zůstane tam, kde je. Je možnost že 

vstoupíme do jednání s paní doktorkou Bezděkovou, jak naloží se svou částí zdravotního střediska. 

Další dvě nouzovější varianty jsou v základní škole po uvolnění křídla dětskou léčebnou, kde by se 

daly nějaké prostory využít. Další varianta je v budově stávajícího spelea. Je to zatím otevřené téma. 

Počítáme s tím, že tento problém, kde bude nová paní doktorka ordinovat, budeme muset řešit. Paní 

doktorka, která nyní zastupuje, tady zůstane. 

 

Pan Mgr. Ondřej Strava 

Co má obec za plány se stávající budovou léčebny? 

 

Pan starosta 

Když jsme darovali pozemky na stavbu nové dětské léčebny, tak jsme se domluvili, že Jihomoravský 

kraj nám na oplátku daruje budovu stávající dětské léčebny. To znamená, že do roka od kolaudace 

bude budova v našem majetku. 

 

Člen zastupitelstva pan Petr Novotný 

Daruje všechno i hřiště? 

 

Pan starosta 

Ano, včetně hřiště a přilehlých pozemků. Je to bez budovy Havaj, která není do darovací smlouvy 

zahrnuta. 

Již dlouho řešíme, jak s budovou léčebny naložíme. Členka zastupitelstva paní Mgr. Eva Kalová 

přišla se zajímavým nápadem, který se mi líbí. Předávám tímto slovo paní Kalové. 

 

Členka zastupitelstva paní Mgr. Eva Kalová 

Já jsem oslovila obec, protože naše příspěvková organizace je zařazena v částečné transformaci s tím, 

že stávající budova dětské léčebny by mohla znovu přejít pod JMK a zde by mohlo být vybudováno 

nové komunitní centrum sociálních služeb pro osoby se zdravotním postižením s kapacitou 12 

klientů. Byla by to celoroční pobytová služba, kde by byl zajištěn nepřetržitý provoz za využití 

veřejně přístupných služeb, které máme v obci. Lékař, základní škola, mateřská škola, obchody, 

knihovna… V současné době jsem zadala studii k vypracování a posouzení vhodnosti tohoto objektu 

pro tuto komunitní službu. Do 20. ledna bych měla dostat informaci o tom, jestli tato budova je 

vhodná pro rekonstrukci pro tuto službu. Kdyby vhodná byla, tak by proběhla jednání s JMK. Pak by 

to muselo být schváleno zastupitelstvem Jihomoravského kraje a probíhala by intenzivní jednání. 

Potom by se připravila projektová dokumentace, podala by se žádost o investice. 

 

 

Pan starosta 

My bychom tuto budovu JMK mohli předat a oni by ji zrekonstruovali. Ostatní pozemky kolem by 

zůstaly v majetku obce. Pokud tam bude taková sociální služba, tak bych určitě nestál o to, abychom 

to blokovali, ale pustil bych to dál. Také z toho důvodu, že ve chvíli, kdy tuto budovu nabydeme, tak 

do ní budeme muset investovat nemalé peníze. Pokud to udělá Jihomoravský kraj a budou tam 

sociální služby v jakékoliv formě, tak to je v zásadě podobné tomu, co bychom tam provozovali my, 

jen v jiném formátu. Mně by to naplnilo ambice, které jsem s touto budovou měl a nemuseli bychom 

do toho ani investovat. 

 

Pan Mgr. Ondřej Strava 

Při přijímání do tohoto zařízení by měli privilegovaný přístup ostrovští občané? 

 

 



Paní Mgr. Eva Kalová 

Vize Jihomoravského kraje je, že všech 9 organizací v kraji s touto cílovou skupinou by měly snižovat 

stav velkokapacitní zařízení. My, jako Sociální služby Šebetov máme 150 klientů a výhledově do 

roku 2027 bychom měli stav snížit o 12 klientů. Okres Blansko tuto službu nemá. Služby jsou děleny 

na ORP Blansko a ORP Boskovice. Služba je v Boskovicích, v Šebetově. Jednala jsem i se starostou 

města Blansko s panem Crhou. Odbor sociálních věcí města Blansko by tuto akci také podpořili.  

Budova by přešla pod Jihomoravský kraj a odbor sociálních věcí by budovu přidělil oddělení 

sociálních služeb Šebetov, takže by to bylo odloučené pracoviště. 

 

Pan Mgr. Ondřej Strava 

Takže je to spíše pro Blanenský region. Zdravotní postižení je nějak blíže specifikované? 

 

Paní Mgr. Eva Kalová 

Jsou to osoby s tělesným a mentálním postižením, které potřebují celodenní péči. 

 

Pan Mgr. Ondřej Strava 

Dá se to přirovnat k zařízení, které je třeba ve Velkých Opatovicích? 

 

Paní Mgr. Eva Kalová 

Ano. Podívejte se třeba na stránky Zámek Břežany. Je to příspěvková organizace kraje, která začala 

transformovat a začali budovat tyto služby i v okolních vesnicích. Dále spolupracují s Projektovou 

kanceláří kraje Vysočina, kde mají také bohaté zkušenosti s procesem transformace. Cílem je 

humanizace péče o tyto osoby. Je kladen důraz na to, aby si tyto osoby mohly zvolit místo, kde budou 

žít, jak s životem naloží, jak budou využívat veřejné služby. Jde o individuální přístup. Přijímány jsou 

osoby od 19 let. 

 

Pan Mgr. Ondřej Strava 

K tomu zařízení komunitního typu směřuje i novela zákona o sociálních službách. 

Pokud by tento projekt nevyšel, tak obec zvažuje objekt využít k podobnému účelu? 

 

Pan starosta 

Kraj původně chtěl budovu prodat, aby trochu kompenzoval výdaje na výstavbě nové léčebny. Mně 

tedy vůbec není jedno, co se děje za školou, takže jsem nechtěl, aby z toho vznikla nějaká 

nízkonákladová ubytovna. Chtěl jsem do toho nějakým způsobem zasáhnout, abychom to mohli 

korigovat. Má vize byla, že tam nějaké sociální služby budou. Ať už ve formě nějakých 

podporovaných bytů, které tady máme a těžko do nich sháníme nové nájemníky, nebo jakákoliv jiná 

sociální služba. 

Pokud se ambice naplní a my nebudeme muset investovat miliony korun, tak budu rád, když se peníze 

ušetří na jinou činnost. Proto mě až tak netrápí, že nějaký majetek pozbydeme. 

 

Paní Mgr. Eva Kalová 

Pokud by budova přešla pod Jihomoravský kraj, pak by to převzal odbor sociálních věcí a tento odbor 

by to přidělil oddělení sociálních služeb Šebetov. Takže by to bylo odloučené pracoviště. 

 

Pan Mgr. Ondřej Strava 

Děkuji moc a budu rád za průběžné informace. 

 

Člen zastupitelstva pan Ing. Ivo Ambrož 

Já plně souhlasím s názorem pana starosty. Je lepší budovu věnovat JMK a neinvestovat do ní velké 

peníze. Když se podíváme, kolik bude třeba stát ČOV a škola, tak to je velké množství peněz, které 

bude muset obec investovat. V blízkém období budou náklady obrovské. 

 



 

 

Pan starosta 

Náklady budou obrovské. Když jsi zmínil školu, tak počítám s tím, že tam v příštím roce půjde drtivá 

většina investic. Na druhou stranu nepočítám s tím, že bychom v takových investicích do školy 

v dalších létech, tohoto volebního období, pokračovali. I panu řediteli jsem říkal, že jsou to projekty, 

které mají za úkol rychle snížit náklady školy hlavně za elektrickou energii a dál neplánuji tolik do 

školy investovat. 

 

Pan Petr Novotný 

Nebylo by lepší hřiště u stávající léčebny využívat školou? A Havaj tedy zůstává kraji? 

 

Pan starosta 

Jen zopakuji, že kraji by se vrátila pouze budova stávající léčebny. Přístupové komunikace, parkoviště 

a hřiště zůstane nám. 

Havaj by zůstala JMK. Je otázkou, jak by se zástupci JMK tvářili, kdybychom budovu stávající 

léčebny chtěli vyměnit za Havaj? 

 

Jelikož nebyly žádné dotazy ani připomínky, navrhnul pan starosta usnesení. 

 

 

Usnesení 29/I: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy 

schvaluje 

zařazení akcí do místního programu obnovy venkova městyse Ostrov u Macochy, včetně jejich 

časového harmonogramu podle předloženého materiálu 

 

 

Hlasování č. 10:  pro: 14    proti: 0   zdržel se: 0   

  

 

K bodu č. 11 – Vyhláška o poplatku za komunální odpad a pravidla motivačního systému 

Pan starosta 

Součástí příloh, které zastupitelé obdrželi, jsou podkladové materiály – návrh nové vyhlášky, pravidla 

MESOH a nastavení EKO bodů za směsný odpad. 
 

Drobný komentář k odpadům: 

- Na základě takto stanovené vyhlášky bychom od občanů měli vybrat cca 800 tis. Kč na 

poplatcích, dalších 240 tis. Kč jsou udělené slevy (beze slev bychom tedy vybrali 1,04 mil. 

Kč) 

- Příjmy z třídění lze očekávat ve výši okolo 200 tis. Kč 

- Již v letošním roce očekáváme náklady za likvidaci odpadů okolo 1,2 mil. Kč, v příštím roce 

něco málo ušetříme z důvodu nižšího počtu svozů směsných odpadů (cca 140 tis. Kč), na 

druhou stranu vše opět skokově zdražuje, v dodatku na příští rok jsou nárůsty cen (dle 

komodit) v rozmezí 10-25%, tzn. výdaje mohou být někde okolo 1,25 mil. Kč 

- I přes razantní zvýšení poplatku a snížení počtu svozů budeme doplácet za likvidaci odpadu 

cca 250 tis. Kč 

Pan starosta okomentoval tabulku, na které byly spočítány výdaje a příjmy za odpady za uplynulé 

roky. 

Na každého občana obec doplácí zhruba 300,-Kč, proto je navrženo zvýšení poplatku. 

Navýšení poplatku pro občany je vyhláškou navrženo na 900,-Kč/ osoba, to je navýšení o 200,-Kč 

oproti minulému roku. Sleva pro občany, kteří jsou součástí motivačního systému je 6,-Kč/eko bod, 



což je zvýšení o 1,-Kč oproti letošnímu roku. Zastropování maximální ceny slevy je 70% výše 

poplatku. To znamená, že ten, kdo bude opravdu dobře třídit může platit pouze 270,-Kč. 

Osvobozeni jsou novorozenci do 1 roku věku, lidé na ohlašovně a občané, kteří se zdržují mimo 

Českou republiku alespoň 8 měsíců. 

Nejzákladnější věc, za kterou nebudeme chválení a budeme terčem kritiky je to, že se změní 

frekvence svozu popelnic. Doposud byly vyváženy 1x za 14 dní a nově budou vyváženy 1x za 28 dní. 

Myslím si, že pro větší část obyvatel to problém nebude, protože již nyní popelnice tak často 

nepřistavují. 
 
Pan Mgr. Ondřej Strava 

Já budu ve střetu zájmů. Dávalo by mi smysl, kdyby tam byla nějaká sleva pro děti, protože náklady 

za děti jsou opravdu vysoké. Říkám, že je to v mém případě střet zájmů, protože sám mám 4 děti. 

Klidně bych se slevy vzdal, chtěl bych dát bokem svůj zájem, ale myslím si, že pro spoustu rodin by 

toto skokové zvýšení mohl být velký problém. Jestli je to legislativně možné, tak bych byl pro to, aby 

ve vyhlášce byla nějaká sleva pro děti do určitého věku. Druhá připomínka je ke zvážení četnosti 

svážení odpadu. Na schůzce byla řeč i o svážení jednou za 3 týdny. 

 

Pan starosta 

Svozová firma jede na sudé a liché týdny. Na svoz jednou za tři týdny nebudou ochotni měnit plán. 

Samozřejmě můžeme zvýšit slevy pro děti. My máme paradoxně slevu na novorozence do 1 roku, 

který vyprodukuje odpadu nejvíce. Plínky zaplní popelnici nejvíce. Na druhou stranu mi nepřijde 

etické, když bychom chtěli hned peníze po mamince, která přijede z porodnice. Je otázkou, jak se 

k tomu postavit. Nebude to úplně lehké, aby nám to odbor dozoru na Ministerstvu vnitra schválil. Já 

osobně bych to nechal tak, jak to je navržené. 

 

Pan Mgr. Ondřej Strava 

Nějaký orientační přehled o tom, kdo by to chtěl podpořit? Jestli má cenu se o tom dál bavit? 

 

Pan Petr Novotný 

Není dobré se do toho teď zamotat. I když by to občané určitě pozitivně ohodnotili. 

 

Pan starosta 

Už teď je zorientování v motivačním systému složité a pro lidi nečitelné. O něco lepší je, když 

bychom řekli, že do nějakého věku by měly děti slevu třeba o 50% oproti dospělému. Systém už je 

dost složitý, tak bych ho v tuto chvíli dál nekomplikoval. Jde o to, abychom se nemuseli znovu 

scházet a schvalovat novou vyhlášku. 

 

Z občanů, pracovnice úřadu paní Hana Opatřilová 

Vyhláška se musí schválit dnes, aby byla vyvěšena 15 dnů a mohla od 1.1.2023 nabýt platnosti. 

 

Pan Mgr. Ondřej Strava 

Pokud je to takhle, tak se můžeme v průběhu roku dále o změnách bavit a případně schválit až na 

další poplatkové období. 

 

Pan starosta 

Souhlasím s Ondrou, nechme to tak, jak je to nastavené a během příštího roku můžeme přemýšlet o 

slevách pro děti. 

 

Člen zastupitelstva pan Ferdinand Zouhar 

V některých obcích již slevy pro děti zkoušeli a byl tam problém, proč je určena sleva jen pro děti do 

6ti nebo 12ti let? Vždycky je to problém, pak bychom se do toho zamotali. Můžeme se tím zabývat, 

ale vím, že už to někde nefungovalo. 



 

 

Pan starosta 

Vím, co tím chcete říci. Tomu, kdo má 7 leté dítě, se nebude líbit, že je sleva jen do 6ti let apod. 

 

Z občanů pan František Pernica 

Nemohly by být svozy popelnic přes léto častější než za 28 dní? Popelnice jsou v teplých měsících 

hodně cítit. 

 

Pan starosta 

Také jsem přemýšlel o tom, že by v letních měsících mohly být svozy častější. Pokusím se to 

navrhnout a uvidíme, jestli nám na to svozová firma ještě kývne. 

Jsou obce, kde vývozy jednou za měsíc běží naprosto běžně. 

 

Pan Ing. Ivo Ambrož 

Takže svozy plastu, papíru i směsného odpadu budou jen jednou za měsíc? 

 

Pan starosta 

Ano, svoz papíru a plastu již probíhá jednou měsíčně a přidal by se i svoz směsného odpadu jednou 

měsíčně. 

 

Pan Ing. Ivo Ambrož 

Komu nebude stačit jedna popelnice, tak si může koupit druhou a nechat vyvážet dvě. 

 

Pan starosta 

Ano, ale tam nebudou velké slevy za třídění. 

 

Pan Mgr. Martin Nippert 

Cena svozu je tvořena podle vyvezených popelnic? 

 

Pan starosta 

Cena je tvořena jednak podle množství popelnic a podle množství svozů, kdy sem popeláři musí 

zajíždět. Jen za to, že sem dojedou plus za každou popelnici. Ceny za poslední 4 roky prudce rostly 

a nebudou levnější. Pro příští rok se skládkování na Březince zvedlo ze 700,-Kč na 900,-Kč za tunu 

odpadu. Pokud bychom vozili na spalovnu, tak je to 2.000,-Kč za tunu odpadu. Do dvou let nás to 

určitě čeká, protože Březinka je plná a tam se bude se skládkováním končit. Těch našich zhruba 130 

tun odpadu, které tady vytvoříme bude skokově narůstat ve výdajích o 200.000,-Kč. 

 

Člen zastupitelstva Ing. Ján Gajdošík 

Na schůzce jsme se bavili o změně svozové firmy. 

 

Pan starosta 

Původně jsem chtěl přejít, ale výpovědní lhůta se vztahuje ke konci září. Se starosty z okolí máme 

pracovní schůzku se Službami Malá Haná, které mají svůj vlastní svoz. Přesto, že je tam již asi 40 

nebo 50 obcí, tak si nejsem jistý, kam budou odpad vozit, až se ukončí skládkování. Jestli to mají 

zagarantované ve spalovně nebo ne? To by pak byl problém. 

 

Členka zastupitelstva paní Mgr. Jarmila Krbečková 

Kam se vozí bioodpad? 

 

Pan starosta 

Do kompostárny. 



 

Jelikož nebyly žádné další dotazy ani připomínky, navrhnul pan starosta usnesení. 

 

Usnesení 30/I: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy 

schvaluje 

-   předložený návrh Obecně závazné vyhlášky č. 1/2022 o místním poplatku za obecní systém   

odpadového hospodářství 

-  pravidla k Motivačnímu a evidenčnímu systému pro odpadové hospodářství („MESOH“) v 

Ostrově u Macochy č. 1/2022 podle předloženého materiálu 

 

Hlasování č. 11:  pro: 14  proti: 0   zdržel se: 0 

 

 

K bodu č. 12 – Rozpočet městyse na rok 2023 

Pan starosta 

Návrh rozpočtu zastupitelé obdrželi v podkladech na zasedání zastupitelstva. 

Pan starosta okomentoval příjmy i výdaje rozpočtu městyse na rok 2023. 

 

 

Usnesení 31/I: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy 

schvaluje 
   - rozpočet městyse Ostrov u Macochy na rok 2023 s: 

         - příjmy ve výši               25 764 100,- Kč 

         - výdaji ve výši                31 518 300,- Kč 

         - financováním ve výši     5 754 200,- Kč 

   - závazné ukazatele rozpočtu v členění dle paragrafů rozpočtové skladby včetně finančního 

vztahu ke zřízené příspěvkové organizaci podle předloženého materiálu 

 

pověřuje 

  Radu městyse Ostrov u Macochy prováděním: 

    - rozpočtových opatření v částkách do výše změny financování 600.000,- Kč (včetně) 

    - všech rozpočtových opatření na účelově přijaté dotace ze státního rozpočtu a státních fondů, 

z Evropské unie, z rozpočtu Jihomoravského kraje a jiných veřejných rozpočtů 

 

ukládá 

  Radě městyse Ostrov u Macochy: 

    - provést, prostřednictvím úřadu městyse, rozpis rozpočtu na rok 2023       T: 28.2.2023                                                          

                                                                                                                             

    - předkládat na vědomí Zastupitelstvu městyse schválená rozpočtová opatření 

 

 

Hlasování č. 12:  pro: 14  proti: 0   zdržel se: 0 

 

 

K bodu č. 13 – Střednědobý výhled rozpočtu na období 2024 - 2026 

Pan starosta 

Návrh střednědobého výhledu obdrželi zastupitelé v podkladech na zasedání zastupitelstva. 

 

 

 



Usnesení 32/I: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy 

schvaluje 

střednědobý výhled rozpočtu na období 2024-2026 podle předloženého materiálu 

 

Hlasování č. 13:  pro: 14  proti: 0   zdržel se: 0 

 

 

K bodu č. 14 – Žádosti o dotace 

Pan starosta 

Tento bod programu jsem zařadil proto, abychom se nemuseli kvůli jedinému bodu programu 

v mezidobí scházet, v případě vypsání dotací a nutnosti schválení jejich podání zastupitelstvem. 

Týká se to hlavně dotací, které půjdou do školy. Pokud dotace budou, tak se je budeme snažit využít. 

Určitě budeme žádat o dotaci na rekonstrukci školní kuchyně a fotovoltaickou elektrárnu, kde 

bychom měli mít projekty hotové do konce ledna a budeme se připravovat na podání žádosti. Na 

multimediální učebnu jsme již žádost podali, momentálně jsme asi 40 míst pod čarou. Alokace, když 

byla spuštěna, tak za 40 minut byla vyčerpaná. Uspokojeno bylo prvních 200 žádostí a další dvě 

třetiny žádostí jsou mimo. Pokud by se otevřela další dotace, nebo pokud se dostaneme i do této 

dotované akce, tak by se toto usnesení využilo. Druhá možnost je zažádat o dotace z místní akční 

skupiny. 

Z vlastních zdrojů zřejmě budeme financovat rozvody vody a kanalizace ve škole. U této akce jsem 

spíše skeptický, že by byly vypsány dotace. 

Pan starosta ukázal návrh projektu rozložení přístrojů v kuchyni a návrhy fotovoltaiky na škole. 

Fotovoltaika sníží náklady školy. S projektanty řešíme, která varianta fotovoltaiky bude schůdnější. 

Uznatelné náklady jsou 75%, takže většinu prostředků bychom měli obdržet ze Státního fondu 

životního prostředí. 

V současné době se snažíme zpracovat projekt na fotovoltaiku na úřad společně s novým tepelným 

čerpadlem. Kotel na úřadu je prastarý, tak uvidíme, jestli bude dotace vypsána. 

 

Člen zastupitelstva pan Michal Horský 

To se pak budou muset přebytky energie někam posílat. 

 

Pan starosta 

Je to tak. Bude možnost to posílat do obecních, případně do soukromých odběrů. V prvé fázi určitě 

do obecních. Uvidíme, jak k tomu naši legislativní tvůrci přistoupí. Vize je taková, že by škola mohla 

prodávat lidem v Ostrově přebytkovou energii. Jak to bude technicky zabezpečené, jak to bude řešit 

časy, to mi zatím nikdo neumí říci. Možnost tam je, a počítám s tím, že by se to využilo v rámci jiných 

odběrných míst v Ostrově. Ruku na srdce, největší odběrné místo je škola, druhé je veřejné osvětlení, 

a to zrovna nesvítí, když svítí slunce. 

 

Jelikož nebyly žádné dotazy ani připomínky, navrhnul pan starosta usnesení. 

 

Usnesení č. 33/I: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy 

schvaluje 

- podání žádosti o dotaci na projekt „Ostrov u Macochy – rekonstrukce školní kuchyně“ a jeho 

spolufinancování z rozpočtu městyse v roce 2023 

- podání žádosti o dotaci na projekt „Ostrov u Macochy – fotovoltaická elektrárna na budově ZŠ“ a 

jeho spolufinancování z rozpočtu městyse v roce 2023 

- podání žádosti o dotaci na projekt „Multimediální učebna v ZŠ a MŠ Ostrov u Macochy“ a jeho 

spolufinancování z rozpočtu městyse v roce 2023 

- podání žádosti o dotaci na projekt „Ostrov u Macochy – oprava vnitřních vodovodních a 



kanalizačních rozvodů v budově ZŠ“ a jeho spolufinancování z rozpočtu městyse v roce 2023 

 

Hlasování č. 14:  pro: 14  proti: 0   zdržel se: 0 

 

 

 

K bodu č. 15 – Zpráva o činnosti rady městyse 

Pan starosta 

Usnesení z rady jsou pravidelně zveřejňována na úřední desce. 

 

Usnesení 34/I: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy 

bere na vědomí 

zprávu o činnosti Rady městyse Ostrov u Macochy od XVIII. Zasedání Zastupitelstva městyse Ostrov 

u Macochy. 

 

Hlasování č. 15:  pro: 14  proti: 0   zdržel se: 0 

 

 

K bodu č. 16 – Zpráva o činnosti finančního a kontrolního výboru 

Pan starosta 

Předmětem tohoto bodu programu je zpráva o celoroční činnosti finančního a kontrolního výboru. 

Zápisy z těchto výborů zastupitelé obdrželi. 

 

Usnesení 35/I: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy 

bere na vědomí 

zprávy o činnosti Finančního a Kontrolního výboru od XV. zasedání Zastupitelstva městyse Ostrov u 

Macochy 

 

Hlasování č. 16:  pro: 14  proti: 0   zdržel se: 0 

 

 

K bodu č. 17- Dotazy, připomínky a podněty 

Pan starosta 

Řekl bych něco málo, co se za poslední čtvrtletí událo. 

Územní plán nabyl právní moci 24.9.2022. 

Rekonstrukce komunikace na Sadové je v tuto chvíli dokončena a budou se tam dělat nějaké terénní 

úpravy a nájezdy, to ale až v jarním období. Stavba je dnes předaná, cena byla 9 milionů Kč, 600 tis. 

Kč méněpráce a asi 500 tis. Kč vícepráce.  

Sklad na Bělé, nechali jsme udělat přípravy na omítky. 

Mlat – tam je udělaná podlaha. Doufám, že v příštím roce se udělá střecha a budeme ho moci začít 

využívat. 

O projektech na základní škole jsem již hovořil v předchozích bodech. 

Poslední věc je pořízení malotraktoru. Do konce roku budeme schvalovat výběrové řízení na 

posledním zasedání rady městyse. V lednu by mělo proběhnout výběrové řízení a v únoru bychom 

měli dokládat kupní smlouvu na Státní zemědělský intervenční fond, který je poskytovatel dotace. 

Myslím si, že je reálné, že někdy v polovině příštího roku bude nový traktor k dispozici. 

 

Pan Ing. Ivo Ambrož 

Mám krátkou informaci. V 90 létech vznikla Nadace astma 2000. Cílem nadace bylo, že vznikne nová 

léčebna. Myšlenka byla od doktora Slavíka s několika dalšími osobami. Když pan Slavík končil ve 



speleoterapii, tak předával nadaci dalším lidem. Já jsem jedním z členů nadace. Nadace má nyní na 

kontě asi 580.000,-Kč. Tyto prostředky budou do asi třiceti dnů použity na dar pro JMK, který v 

novém zařízení zařizuje podhájský aerosol. To je něco, co pomáhá stimulovat dýchací cesty dětem. 

Tento dar bude tedy věnovaný na podhájský aerosol. Nadace poté během 3 měsíců zanikne. 

 

Pan starosta 

Děkuji za informaci 

 

 

Jelikož nebyly žádné další připomínky ani dotazy, ukončil pan starosta zasedání a popřál všem 

přítomným pěkný zbytek večera a pěkné vánoční svátky. 

 

Konec: 19:30 hodin. 

 

Vyhotoveno dne: 20.12.2022 

 

 

 

 

 

 

 

Zapsala: Hana Opatřilová    …........................................... 

  

 

Starosta: Ing. Ondřej Hudec    …........................................... 

 

 

Ověřovatelé zápisu:  Ing. Pernica Jiří  …............................................. 

  

                

                               Mgr. Martin Nippert    …........................................... 


